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ESTEVE PUJOL I BADA · 61 ANYS, ARQUITECTE.

No crec que sigui gaire necessari que em pre-
senti, sóc l’Esteve, l’Eti per a molts de vosal-
tres. Em coneixeu prou bé. És l’avantatge de 
viure en un poble, tots ens coneixem. Jo, com 
a alcalde, crec que he tingut i tinc l’obligació 
de conèixer i d’estar al costat de tots els veïns 
del meu poble. He pogut compartir amb 
molts de vosaltres moments d’alegria però 
també he compartit moments molts durs: 
problemes, manca de feina, mort,...  Algú pot 
pensar, molt legítimament,  que aquesta no 
és la feina d’un alcalde, que un alcalde no-
més ha de ser un bon gestor. Segurament té 
raó qui pensa així, però jo hi afegiria que ha 
de ser quelcom més. Jo crec en la proximitat, 
en la implicació amb els problemes dels meus 
veïns, del meus amics, crec que un alcalde 
ha de saber escoltar, ha de compartir,  ajudar 
a resoldre qüestions per petites que puguin 
semblar. Jo sóc així i crec que haig de seguir 
sent així.

Hi ha qui diu que amb els anys els projec-
tes s’esgoten, al meu entendre els projectes 
s’esgoten quan no s’hi creu, quan no hi ha 
ni il·lusió ni convicció. Treballar per una de 
les coses que més t’estimes, el teu poble, la 
teva gent, a mi, almenys, em genera alegria i 

ganes de fer feina. De tirar endavant aquest 
projecte col·lectiu que es diu Camprodon, 
que el fem i l’hem de fer entre tots. Crec fer-
mament en el diàleg i el consens.

Per a mi el treball d’equip és primordial, En 
els diferents equip municipals que he estat, 
he tingut la sort de tenir al costat gent prepa-
rada i capaç però que a més a més eren bona 
gent. És important deixar en bones mans la 
gestió del poble. Continuen sent temps difí-
cils que requereixen de gent experimentada 
en la gestió. Crec que amb la candidatura que 
presentem vaig ben acompanyat amb perso-
nes de sobrada solvència en gestió municipal. 
Però també vaig ben acompanyat per molta 
gent jove, gent molt preparada, que aporta 
entusiasme, noves idees i, en definitiva, saba 
nova; gent que ha d’agafar experiència per 
quan arribi, més aviat que tard, l’hora dels 
relleus.

No sóc dels que creu, com fan els mals estu-
diants, amb la feina feta a darrera hora: un és 
com és sempre i la feina es fa al llarg de qua-
tre anys i no a corre-cuita i al final. Vosaltres 
em coneixeu i coneixeu la feina feta, ara us 
toca valorar i decidir. Una abraçada.

JORDI BERDALA VIDAL · 59 ANYS, METGE DE FAMÍLIA.

Torno a presentar-me a les eleccions mu-
nicipals perquè confio en el candidat que 
encapçala la llista. És una persona prepara-
da i amb experiència per tirar endavant el 
nostre municipi en una època difícil com la 
que atravessem. El projecte de municipi que 
venim desenvolupant des de fa 20 anys ha 
permès dotar Camprodon d'infraestructures 
esportives i de comunicació, zones de lleure, 
la rehabilitació d'espais i edificis emblemàtics, 
la creació de noves zones d'aparcament i la 
gestió assenyada dels recursos per millorar la 
qualitat de vida dels ciutadans i afavorir el tu-
risme, la cultura i l’educació.

Un projecte que vam començar junts amb 
l'Esteve, i que avui ens proposem desenvo-
lupar a través d'aquestes noves generacions 
que ens acompanyen, transmetent seny i res-
pecte per la gestió municipal. Per gestionar 
bé, cal aprendre i nosaltres podem ensenyar, 
a través de la nostra experiència,  aquests jo-
ves que han d'esdevenir el nostre relleu na-

tural. Un bon aprenentatge requereix un bon 
acompanyament per saber encomanar pas-
sió, seny i respecte per a la gestió municipal.

Aquesta candidatura suma experiència i jo-
ventut, una experiència que posem al servei 
de la joventut, per afrontar aquest repte amb 
garanties. 

Queda molt per fer, per mantenir, i nosaltres 
farem tot el possible per aconseguir-ho. 
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XAVI GUITART CANO · 32 ANYS, LAMPISTA.

La majoria de vosaltres ja em coneixeu, però 
per als que encara no, us puc dir que treba-
llo de lampista i des de fa dos anys, quan 
vaig entrar a l’Ajuntament, dedico el meu 
temps lliure a treballar per al meu poble, la 
seva gent, per a tots aquells que ara mateix 
m’esteu llegint.

El poble el fan les persones i les entitats que 
en formem part. Tenim la sort de comptar 
amb un gran teixit associatiu, molt participa-
tiu i engrescat en el dia dia de la Vila, amb el 
qual he tingut la sort de col·laborar per fer de 
Camprodon el poble que tant m’estimo.

M’agrada la pagesia i sóc un defensor, i apre-
nent, d’aquest col·lectiu que és l’essència del 
nostre territori. Una essència que hem cuidar 
i mimar com a patrimoni i símbol identitari.

Crec que la suma d’esforços i inèrcies acon-
segueix grans resultats, i per tant, recolzo la 
Mancomunitat que manté el vincle amb els 
pobles de la Vall i ens ajuda tirar endavant 
grans projectes amb petites aportacions de 
cada municipi. A part de la vinculació perso-
nal que m’uneix amb cada municipi de la Vall.

He tingut la sort de poder treballar per Cam-
prodon amb molta il·lusió i dedicació,  relacio-
nar-me amb el teixit social, impulsar un grup 
de joves, fomentar la cultura amb noves pro-
postes, però encara queda molt per fer.

Sóc jove i disposo de l’energia necessària i 
ara, un cop fet l’aprenentatge d’aquest dos 
anys,  estic convençut que puc aportar més 
a Camprodon amb la mateixa il·lusió i dedi-
cació.

LAURA COSTA ESCOLANO · 37 ANYS, NASCUDA A 
BADALONA, TÈCNIC EN TRANSPORT SANITARI

Ja fa més de 18 anys que visc al poble de 
Camprodon, amb la meva parella i la meva fi-
lla de 4 anys. L'hospitalitat i la proximitat de la 
gent de la Vall de Camprodon em van fer sen-
tir com a casa des del primer dia. M'estimo 
Camprodon com si fos el meu poble natal, i 
és per això que em presento com a candida-
ta per gestionar l’Ajuntament  amb el grup 
TOTS PER CAMPRODON.

Per a mi, participar en la gestió municipal és 
i serà un mitjà per intentar aconseguir que la 

vida dels veïns i veïnes de   Camprodon, Ro-
cabruna, Beget, La Colònia, Freixenet i Cava-
llera, la dels meus conciutadans, sigui millor 
cada dia.

Sóc una persona disciplinada i implicada, i 
això vol dir que mai deixo les coses a mitges. 
Formo part de diverses entitats sense ànim 
de lucre del poble, per a les quals col·laboro 
dinamitzant el seu dia dia, perquè em sento 
molt integrada i m'estimo Camprodon.

JOAN FAIG I COLOMER · 24 ANYS, GRAU EN CIÈNCIES 
POLÍTIQUES I DE L’ADMINISTRACIÓ. 

Amb aquestes noves eleccions al nostre mu-
nicipi, he volgut sumar-me a aquesta candi-
datura per tal de poder treballar per al poble 
de Camprodon i per als seus habitants.

Em fa molta il·lusió, amb la meva edat, tenir 
l’oportunitat de formar part d’aquest projecte 
a través del qual volem construir un Campro-
don millor per a la seva gent. 

M’agradaria posar en valor que la gent jove 
també ens impliquem a treballar per al nostre 
poble, des de molts àmbits diversos.

Malgrat ser jove i amb poca experiència en 
aquest món, crec que la meva formació 

acadèmica, la il·lusió de participar i les ganes 
de treballar i millorar, poden ser de molta uti-
litat en la suma de Tots per Camprodon i en el 
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conjunt de tota la població.M’agradaria tre-
ballar per a una administració propera, trans-
parent i oberta als ciutadans i que aquests la 
sentin i la facin seva. Vull aconseguir que els 
joves creguin en les institucions, i que aques-

tes serveixin per canviar les coses i donar 
oportunitats a la gent. M’agradaria millorar 
la relació entre l’Ajuntament  i les Entitats. 
Vull ajudar a millorar i difondre la imatge de 
Camprodon.

JOAN GUILLAUMES VILA · 51 ANYS, EMPRESARI DE LA 
CONSTRUCCIÓ.

Els que em coneixeu sabeu que no sóc de les 
persones que abandonen fàcilment i menys 
en èpoques difícils. Però sí que sóc conscient 
que cal apostar pels joves i implicar-los en la 
gestió de la Vila.

És per això que em presento però ho faig en 
una posició més allunyada, per anar prepa-
rant el relleu, sense deixar d'acompanyar.

Crec en el projecte que hem anat construint 
durant tots aquests anys, amb un equip for-
mat i preparat per afrontar el repte, i cohesio-

nat per resoldre les necessitats plantejades al 
dia a dia.

Gestionar no és fàcil, i menys quan s'ha de fer 
compatible amb les obligacions  professionals 
i la vida personal, porta més d'un mal de cap 
però compensa quan veus que beneficia el 
benestar comú.

Em sento orgullós i satisfet d’haver pogut 
formar part d’aquest projecte i haver pogut 
treballar al costat d’un equip tan unit i com-
penetrat com el nostre.

MARIA CASADESÚS COLLELL · 34 ANYS, EMPRESÀRIA DEL 
LLEURE.

Sóc mare de família i em dedico al lleure in-
fantil, juvenil i familiar, gestionant i dinamit-
zant activitats a diverses cases de colònies i 
proposant ofertes per a famílies, escoles i 
particulars.

Quan em van proposar de formar part 
d'aquesta llista municipal vaig dubtar, però 
finalment em vaig decidir a participar-hi per-
què estic convençuda que puc aportar la 
meva experiència i sumar en la gestió. 

Sóc una persona empàtica, especialment amb 
la gent gran i les persones que viuen soles, i 
m'agradaria treballar per millorar el seu be-
nestar.  

M'agrada relacionar-me i parlar amb la gent, 
sóc una persona oberta, sé escoltar i em deixo 
assessorar per millorar.

Em sento orgullosa de ser de Camprodon, per 
la seva gent i pel territori tan excepcional que 
tenim.

MARTÍ PUJOL SURIÑACH · 59 ANYS, FARMACÈUTIC.

Estar a l’Ajuntament m’ha permès gestionar 
àrees com el geriàtric, serveis socials o urba-
nisme on, malgrat la difícil situació actual, 
hem pogut treballar amb enginy per mantenir 
equipaments, infraestructures i serveis.

Hem ampliat la residència, omplint de ma-
nera regular les 57 places de residents i al-
gunes del centre de dia, millorant la qualitat 
de vida dels residents amb més habitacions 
individuals i actuant als espais comuns. Hem 
adequat l’edifici geriàtric a  les necessitats 
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dels residents i a la normativa vigent actuant 
a l’ascensor, sortides d’emergència i grues per 
als residents. També s’ha codificat l’accés a la 
sala d’atenció específica dins del programa 
d’atenció a les demències.

S’ha treballat de valent per poder mantenir 
el patrimoni, s’ha gestionat assenyadament,  
s’ha adequat el pavelló vell, s’ha desen-

callat Can Roig, s’ha desplegat el projecte 
d’informació senyalística, entre d’altres co-
ses...

I tot ho fem fet a partir d’un programa con-
junt per al municipi on s’han primat les per-
sones, el seu benestar, i conservant l’herència 
dels nostres avantpassats.   

MIQUEL SALA I PLANELLA · 52 ANYS, DIRECTOR 
COMERCIAL.

Sóc de Camprodon, sempre hi he viscut, i 
em sento satisfet d'haver tingut l'oportunitat 
de participar en la gestió municipal durant 8 
anys, en les regidories d’esports i cultura, els 
quatre primers i en l'àrea d'hisenda, aquests 
quatre darrers.

Aquests últims anys, gràcies a l'esforç de tot 
l'equip de govern i de tots els treballadors 
municipals i especialment els de l'àrea, hem 
pogut reduir l’endeutament a més de la mei-
tat. Hem passat d'un endeutament del 120% 
a un del 61%  amb més d'un milió d'euros 
positius de romanent.

L'experiència municipal m'ha permès créixer 
personalment, compartint experiències amb 

un grup d'amics que, sota una mateixa llista, 
hem fet front comú per Camprodon i la seva 
Vall.

He tingut la sort de poder ser regidor de la 
Mancomunitat i, malgrat haver passat una 
època difícil, que no ha permès engegar pro-
jectes, s'ha treballat sumant esforços.

Em presento de número 9 en aquesta can-
didatura, perquè crec fermament en aquest 
grup de gent, com a aposta personal de con-
tinuïtat d’un bon projecte i com a mostra de 
suport a aquestes noves generacions.

9

SERGI JUNCÀ COSTA · 22 ANYS, ESTUDIANT DEL GRAU DE 
FARMÀCIA A LA UNIVERSITAT DE BARCELONA. 

En les properes eleccions municipals entro a 
formar part d’aquesta candidatura per tal de 
treballar per Camprodon.

M’estimo molt el meu poble i la gent que 
hi viu, i unir-me a aquest projecte m’ofereix 
la possibilitat de poder contribuir a fer un 
Camprodon millor per a tots nosaltres, petits 
i grans. A més, també vull aportar la visió i 
l’opinió que els joves tenim del nostre poble, 
ja que som present i futur i és important que 
se’ns escolti. 

Crec que és interessant que persones joves 
ens sumem a una candidatura amb gent 
amb tanta experiència, que durant anys ha 
treballat per a tothom i pensant en tothom, 
per poder aprendre dels seus coneixements. 
Aquesta combinació d’experiència i joventut 
ens pot ajudar a continuar construint el poble 

que ens mereixem tots els camprodonins i les 
camprodonines.

Pel fet de ser una persona jove, tinc il·lusió, 
ganes de col·laborar i implicar-me en un pro-
jecte en el qual crec, i de treballar Tots Per 
Camprodon. 
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JAUME FERRANDO MOLLÀ · 63 ANYS, METGE DE FAMÍLIA.

Entenc que, en una candidatura electoral, 
aquelles persones que ocupen els darrers llocs 
de la llista –com el meu cas- hi són bàsica-
ment per donar suport a tot allò que vagin 
exposant o fent la resta de components del 
grup.

Fa vint anys que visc a Camprodon. Sóc so-
cialista.

Vaig néixer a Barcelona, al barri Poble Sec, a 
prop del carrer Lleida. Allà la gent no tenia 

gaires diners i sovint apareixien dificultats per 
arribar a final de mes. 

Ara torna a ser un temps de confusions 
existencials i és millor no quedar al marge 
d’aquesta deriva. 

Sostinc, més o menys, amb poques varia-
cions, les mateixes idees que tenia quan era 
jove i vivia al meu barri.

BERTA CARRASCO SUNYER · 22 ANYS, GRAU EN TREBALL 
SOCIAL A LA UNIVERSITAT DE GIRONA.

11

J. Brow deia: “ pregunta’t si el que estàs fent 
avui t’acosta al lloc on vols estar demà”. Esti-
mat vilatà, em dic Berta, estic cursant l’últim 
any de Grau en Treball Social a la Universitat 
de Girona. He entrat en aquest projecte per-
què sé que el dia de demà vull seguir formant 
part de Camprodon i de la gent que l’envolta.   

Sento passió, orgull i tendresa per aquest po-
ble, són aquests sentiments els que fan que 
neixi dins meu la necessitat de cuidar-lo i tre-
ballar per millorar-lo tot el possible. Sóc una 

persona activa a qui no l’espanten els reptes 
ni la feina que vagi encaminada a aconseguir 
allò que tot camprodoní vol: un poble que 
pensi amb tot i per a tots.  M’agradaria tre-
ballar aportant idees pensades per diferents 
col·lectius, des dels més petits fins als més 
grans. Aprendre dels que han viscut i viuen 
aquesta experiència, aprendre a fer del meu 
poble un poble millor. No naixem ensenyats, 
naixem per aprendre, així doncs, per què no 
fer-ho TOT per a TOTS i amb TOTS? 

LOURDES PUIGMAL CLARAVALL · 34 ANYS, LLICENCIADA 
EN CIÈNCIES ECONÒMIQUES I DIPLOMADA EN 
EMPRESARIALS13

Nascuda a Camprodon. Em sento Camprodo-
nina i m'omple d'orgull sentir-ne bones pa-
raules quan la gent en parla.

Em presento a la llista de TOTS PER CAMPRO-
DON perquè crec en el seu programa i estic 
convençuda que participant activament en el 
poble, puc ajudar als meus conciutadans.

Des de fa anys, estic involucrada en les acti-
vitats del poble i aprofito la meva experièn-
cia personal i professional per aportar idees i 
nous punts de vista en aquest equip.

12
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GERARD MIRÓ SURIÑACH - 44 ANYS, DIRECTOR 
COMERCIAL.

Una vegada més torno a estar present a la 
llista electoral "Tots per Camprodon", enca-
pçalada per l' Esteve, l' Eti, per a la gran ma-
joria de Camprodonins.

El que em mou per estar una vegada més en 
aquesta candidatura és la meva estima per 
Camprodon i la seva gent. Crec sincerament 
que en els moments difícils que estem pas-
sant cal gent preparada, professional, treba-
lladora i honesta i aquest grup de gent que 
formen aquesta candidatura compleix sobra-
dament aquestes virtuts i moltes més. 

Des de la meva trajectòria professional, que 
entre altres coses m’ha portat a viatjar per tot 

el país, he adquirit molta experiència i idees 
, i amb molt de respecte, humilitat, il·lusió i 
treball espero poder aportar el meu granet de 
sorra al bé de Camprodon i els camprodonins.

Finalment m'agradaria destacar que en una 
campanya electoral, els projectes són molt 
importants, però evidentment cal tenir les 
persones adequades i preparades per desen-
volupar-los i, com dèiem en un eslògan d'una 
anterior campanya electoral, "Si t' estimes 
Camprodon, aquests són els teus!".

14

ESTER BLANC I AMARO -32 ANYS, LLICENCIADA EN 
ECONOMIA, EMPLEADA DE BANCA.

Actualment visc a Girona, però molt orgullo-
sa de ser de poble i sempre amb Camprodon 
al cor i a la boca, donant-lo a conèixer a tot 
el meu entorn.

Participo en aquest projecte de govern Muni-
cipal perquè hi crec; perquè s'han fet moltes 
coses per al poble, sempre per millorar i in-
tentant aconseguir un consens.

Crec que l'èxit, tal com diu el nom del grup, 
és que “TOTS” treballem per Camprodon, 
en equip i amb un objectiu comú que és la 

millora del benestar del poble i dels seus ha-
bitants; fugint dels interessos personals, ja 
que pensant en el global del municipi es pot 
aconseguir que tots en sortim beneficiats, i 
no només un grup minoritari. 

A nivell personal crec que hi puc aportar idees 
amb l'esperit que em dóna la joventut i amb 
una visió extra que em dóna viure en un altre 
municipi, d'on també se'n poden importar les 
bones pràctiques.

M'estimo molt Camprodon i vull que segueixi 
endavant!

15

PACO CIFUENTES VICENTE -75 ANYS, JUBILAT.

que treballaran per fer feina amb els recursos 
existents.

16
Des del primer dia de la democràcia em vaig 
sentir socialista i vaig recolzar la candidatura 
que es presentava a l'Ajuntament. Avui puc 
dir que sempre he estat en aquesta candi-
datura perquè crec en les persones que la 
formen. No he tingut mai afany de protago-
nisme i per això sempre he anat als darrers 
llocs de la llista però, tot i així, he pogut 
fer propostes, com la de l'emplaçament de 
l'estació d'autobusos, que han estat escolta-
des. M'identifico amb la gent d'aquesta llista 
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Tots per Camprodon

Tots per Camprodon ens comprometem a treballar per al nostre municipi amb intensitat, 
honestedat i il·lusió. Treballant en la defensa dels interessos de Camprodon d’una 
forma oberta i per a tothom. Pensem governar de l’única manera que sabem fer-ho: 
amb humilitat, sense prepotència, escoltant i fomentant la participació. Treballarem 
per un Ajuntament que serveixi per solucionar problemes i no per crear-ne de nous.

El proper 24 de maig tenim unes noves eleccions municipals, ha arribar l’hora 
de valorar la feina feta però també les propostes de futur.

La nostra candidatura entén que el programa electoral és un contracte que 
establim amb tots i cadascun del veïns del nostre municipi, us emplacem 
a rellegir el programa que vàrem presentar fa quatre anys i en feu una va-
loració. Nosaltres, honestament, creiem que hem estat fi dels al que vam 
dir i hem complert la majoria de les propostes que fèiem, segurament amb 
errades i no arribant a tot el que hauríem volgut. Cal dir que moltes coses 
s’han aconseguit amb l’ajuda de les camprodonines i camprodonins, ja sigui 
d’una manera individual o mitjançant les seves associacions. A tots ells mol-
tes gràcies.

Afi rmàvem fa quatre anys que eren, i per desgràcia són encara, temps de 
crisi, però no podíem ni volíem (ni volem) baixar nivell. Hem lluitat, hem 
treballat perquè Camprodon és mantingués en el lloc on es mereix: primer. 
Aquest era el nostre repte i pel qual us demanem el vostre suport,  per poder 
assolir-lo. Com afi rmàvem aleshores, hem gestionat sense fer cap pas enre-
re, procurant administrar amb intel·ligència i cap fred els minvats recursos 
que hem tingut, però amb l’objectiu de mantenir els serveis i la qualitat dels 
mateixos al conjunt de la nostra població i  potenciant el nostre municipi 
com a pol d’atracció que avui arreu tothom coneix i reconeix de vila turística, 
comercial i de serveis. 

El nostre tarannà també és prou conegut: per a nosaltres és tan important 
el que s’ha fet o el que es farà, com de quina manera s’ha fet o es farà. És 
l’estil com es governa, nosaltres l’entenem basat en el consens i el diàleg, 
que possibiliti un clima de pau i tranquil·litat  a l’Ajuntament en particular i 
a  Camprodon en general.

Us hem presentat el nostre equip, combina experiència i joventut, creiem que 
tenim les característiques que han de tenir els homes i dones que composin 
el nostre Ajuntament. Malauradament la crisi s’allarga i, per tant, els temps 
que corren continuen essent temps no aptes per a experiments. Continua 
essent necessari més que mai: la rigorositat, el saber què es té entre mans i 
la capacitat de suplir la manca de recursos amb treball i imaginació.  Aquests 
són els trets que aporta l’experiència de la nostra llista, set del seus mem-
bres són o han estat regidors, però no n’hi ha prou amb aportar la solvència 
contrastada de les persones que han fet gestió, cal saba nova, cal joventut, 
gent nova i jove, però persones amb preparació, amb noves idees i amb una 
nova empenta per al nostre equip. D’aquesta forma s’assegura la continuïtat 
al govern però també entren idees noves i noves formes de fer, alhora que es 
posen els ciments per a una futura renovació d’equips municipals.
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Catalunya: Dret a Decidir. 
Vall de Camprodon: 
Comarca

Catalunya està davant d’uns moments cru-
cials per confi gurar el seu futur com a poble. 
Des del Govern Central s’estan posant molts 
impediments perquè les catalanes i els cata-
lans puguem expressar lliurement i democràti-
cament el que volem. Des de l’Ajuntament 
hem defensat fermament el dret a decidir del 
catalans: ingressant a l’AMI i recolzant totes 
aquelles iniciatives que, arribades del Parla-
ment, Govern de Catalunya o societat civil, 
anessin en aquest sentit.

Amb la crisi semblava tancat per un temps 
el debat territorial de Catalunya, el  reco-
neixement de la nova comarca del Moianès 
obre novament la qüestió i, per tant, hem 
d’aprofi tar la situació per tornar a reivindicar 
la nostra Vall com a nova comarca. La manca 
de recursos de les administracions públiques 
ha afectat també la Mancomunitat de la Vall, 
tot i això s’ha continuat treballant amb bona 
entesa i optimització de recursos amb promo-
ció turística i defensa del interessos del nostre 
territori.

Defensar amb fermesa el dret a decidir el futur de Catalunya que tenen les catalanes i 
els catalans, recolzant totes les iniciatives en aquest sentit que arribin del Parlament i 
del Govern de Catalunya.

Obert novament el debat, continuar defensant que la Vall de Camprodon sigui una nova 
comarca de Catalunya. Potenciar la Mancomunitat de la Vall com a embrió d’aquesta 
futura comarca.
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Xarxa de comunicacions

Continuar reivindicant a la Generalitat la construcció a la C-38 d’un nou pont al Carburo.

Vetllar perquè és facin els desviaments de Ripoll i Olot.

Continuar les millores en la carretera de Rocabruna-Beget-Oix.

Urgent les millores dels trens, poca cosa s’ha fet fi ns ara: més freqüències, més 
comodidat i menys temps de recorregut dels trens Ripoll-Barcelona.

Millora de freqüències dels busos Camprodon-Olot.

S’ha avançat però encara resta a fer. Depe-
nem d’altres administracions (Diputació, Ge-
neralitat, Estat), però des dels ajuntaments 
hem de continuar fent pressió per assolir les 
millores necessàries per al nostre territori. S’ha 
executat una millora substancial entre el pont 
de Rocabruna i el coll de la Buixeda. Final-
ment s’ha aconseguit el traspàs a la Diputació 
del tram Beget-Oix en què s’han començat 
unes actuacions importants que, una vegada 

acabades, tindran continuïtat en el tram Coll 
de la Buixeda-Rocabruna-Beget. S’ha aconse-
guit la implicació de la Generalitat en el tram 
Setcases-Vallter. Pel que fa ha transports pú-
blics, s’ha aconseguit la integració tarifària 
de la Vall de Camprodon al conjunt de l’àrea 
metropolitana de Barcelona. Aquest sistema 
suposa menys cost per a l’usuari i més como-
ditat. Un bitllet comprat a Camprodon serveix 
per a tot el trajecte: bus, tren i transport urbà.
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El trànsit i els aparcaments

Nova senyalització viària, d’àrees d’aparcament, comercial i d’equipaments.

Condicionament de la zona d’aparcament de la Font Nova desplaçant les autocaravanes 
de Mas Ventós a aquest nou emplaçament.

En la mesura que es reactivin les subvencions de les altres administracions, completar 
la construcció del vial i aparcaments del nou carrer a la Costinyola que va de del 
c/Monestir al Ferrer Bàrbara.

Condicionar d’una forma consensuada, encara que sigui d’una forma provisional, la 
zona d’aparcaments de l’estació d’autobusos,Mare de la Font, antiga carretera de Sant 
Joan. 

Habilitar zones d’aparcament a Rocabruna.

Com dèiem l’acompliment de la majoria de 
previsions que feia el Pla General sobre viali-
tat ha simplifi cat d’una forma molt notable la 
circulació rodada i els aparcaments a la nos-
tra vila, alhora que ha permès la confi guració 
temporal d’importants zones de vianants al 
centre històric de la població. Avui disposem 
de més de 1500 places d’aparcament, totes 
elles públiques i gratuïtes. Unes quantes al 
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bell mig del casc antic, dins el perímetre que 
confi guren les places, de caràcter rotatori. La 
majoria de la resta, estratègicament situades 
al voltant del casc antic: parc de la Mare de la 
Font, parc de Mas Ventós, Santa Maria, Ma-
ristany, ... En aquests quatre anys s’ha acabat 
la zona de la Costinyola, prolongació del ca-
rrer Monestir, molt ben situada al costat del 
carrer de València. 
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El carrers i les places. 
El centre històric de 
Camprodon 

Una de les nostres màximes prioritat és establir un pla integral de manteniment que 
continuï però alhora intensifi qui l’actuació sobre voreres malmeses i ferm dels vials, 
així com actuï sobre els espais públics: places, parcs, fonts, zones de jocs,...

A l’espera que la Generalitat restableixi les subvencions als municipis, arranjar el carrer 
Sant Roc i resta carrer Isaac Albéniz.

Dins el marc de completar dèfi cits d’urbanització i amb l’objectiu de trobar consens 
amb els propietaris afectats: carrer Juan M. Guasch i camí del Noc.

En els darrers anys s’ha actuat d’una forma 
molt important al conjunt de carrers, places i 
passeigs que confi guren la nostra Vila. El cen-
tre històric de Camprodon té un innegable 
interès cultural-comercial, per aquest motiu 
s’hi han invertit recursos i pensem continuar 
fent-ho amb la seva millora i manteniment. 
És imminent el començament de les obres 
d’urbanització del carrer de la Trigona, ca-
rrer Catalunya i plaça de Can Marqués, zona 
estratègica d’interès al voltant de l’esglèsia 
de Carme i del palau de Can Marquès. S’ha 
arranjat la plaça del Carme. S’ha racionalit-
zat la penjada de cartells, que tan mala imat-
ge donava, amb la col·locació de mobiliari 

urbà (“tòtems”) especialment pensat per a 
aquesta funció. Malgrat tenir com una de les 
nostres prioritats enllaçar l’àmbit de les millo-
res de la plaça de la Vila amb la dels Quatre 
Cantons, arranjant el carrer Sant Roc i resta 
carrer Isaac Albéniz, i tenir la subvenció con-
cedida, aquesta obra no s’ha pogut realitzar 
desprès de la incomprensible decisió de la 
Generalitat d’anul.lar el Pla d’Obres i Serveis 
d’aquest quadrienni, o sigui, anul.lar totes les 
subvencions, que la mateixa Generalitat havia 
concedit, a tots els ajuntaments de Catalunya 
per un període de quatre anys. S’ha aprovat 
el projecte d’urbanització del carrer poeta 
Guasch.
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Passeigs i parcs 

Creació del nou Parc del Castell de Sant Nicolau, un nou espai públic, amb il·luminació 
de les antigues muralles i jardí botànic. Un espai d’enorme interès tant per a les visuals 
sobre Camprodon com per al  propi interès natural i històric d’aquest.

Manteniment integral dels Passeigs i Parcs

Completar obres de millores del Parc Esportiu de Can Pascal: equipaments esportius i 
espai d’aparcaments.

Camprodon disposa d’unes quantes zones 
molt emblemàtiques que sens dubte confi -
guren entre altres elements l’ADN del nos-
tre municipi. Algunes neixen a principis del 
segle XX altres són molt més recents. Totes 
són pols d’atracció de la nostra Vila i són uns 
importants motors del present i del futur de 
Camprodon. Ens referim al passeig Maristany, 
al passeig e la Font Nova, al Parc de Mas Ven-
tós, al Parc Esportiu de Can Pascal i el Parc 
del Ritortell. En totes elles s’hi ha actuat amb 
obres de rejoveniment posant-los en valor i 
millorant-los sense que aquest fet suposés 
cap transformació de la seva identitat i ca-
racterístiques, i en altres creant-los de bell 
nou. Cal continuar actuant per mantenir-los 
en perfectes condicions d’estètica i ús sobre-
tot els que fa més anys que varen ser creats 
com ara el Parc de la Mare de la Font. També 

arranjar i completar actuacions al Parc espor-
tiu de Can Pascal.

Però un dels objectius d’aquesta legislatura ha 
de ser la creació d’un nou parc d’indubtable 
interès per Camprodon: el Parc del Puig de la 
Relíquies/Castell de Sant Nicolau.  Fa temps 
que hi estem treballant aconseguint la titu-
laritat pública de parts dels terrenys: jardins 
de can Wincke i d’una part important  de te-
rrenys que confronten amb la Fia. Fent obres 
de consolidació i millores dels elements arqui-
tectònics de l’espai: torre del rellotge i mura-
lles. Neteja de l’espai. Il·luminació d’una part 
de la muralla.  Aquests propers anys hem de 
convertir gran part del Puig en el nou Parc del 
Castell de Sant Nicolau, un nou espai públic, 
amb il·luminació de les antigues muralles i jar-
dí botànic.
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Creixement, Construcció i 
Habitatge

Pel que fa a habitatge social, treballar amb actuacions pròpies o concertades amb la 
Generalitat per fer possible que els habitatges acabats i desocupats existents al nostre 
municipi, propietat d’entitats fi nanceres la majoria del banc “dolent” SAREB, es posin 
a la venda a preu i fi nançament assequibles. 

Procurar, sempre dins el marc de la legalitat, que les noves inversions públiques les 
puguin fer empreses i industrials locals.

En la mesura que es vagi produint una certa reactivació econòmica: creixement  harmònic, 
ordenat i prudent, d’acord al Pla General,  que compatibilitzi aquest creixement amb la 
preservació del valors mediambientals, històrics i culturals del municipi de Camprodon. 

El sector de la construcció continua essent, 
sens dubte, un dels sectors que més ha pa-
tit els efectes de la crisi. Com dèiem, la cri-
si continua malgrat alguns tímids senyals de 
reactivació. La crisi de la construcció, afegida 
a la crisi fi nancera (impossibilitat d’accedir al 
crèdit per a la majoria de particulars) ha tin-
gut efectes devastadors sobre el mercat de 
l’habitatge: habitatges construïts i no venuts, 
escassa demanda, sense crèdits per a la pro-
moció i per a la compra. Avui la demanda i la 
promoció de nou habitatge és nul·la. A nous 
temps, nous plantejaments: l’Ajuntament, 

malgrat disposar d’un terreny de 400 m2 al 
carrer Pau Pujol,  és impensable que assu-
meixi la promoció d’habitatge social, per les 
condicions de mercat que esmentaven. En 
canvi, sí que hi ha uns quants habitatges aca-
bats i desocupats, propietat d’entitats fi nan-
ceres, la majoria del banc “dolent” SAREB. 
És en aquesta direcció que cal treballar, amb 
actuacions pròpies o concertades amb la Ge-
neralitat per fer possible que aquests habitat-
ges és posin a la venda a preu i fi nançament 
assequibles.
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Serveis Municipals
Neteja: millora del servei 
i actuar davant actituds 
incíviques

Actuar, sancionant si és necessari, les actituds incíviques, en especial el no recollir els 
excrements dels animals, però també deixar la brossa fora dels contenidors, deixar 
residus a les places, fonts o parcs i no recollir les cigarretes o altres brutícies de fora 
dels locals d’oci. Continuar en l’adequació i manteniment dels contenidors de brossa.

Reforç del servei de neteja en moments de màxima ocupació. Col·locació de noves 
paperes

Disposem de servei integral de recollida de 
residus: contenidors soterrats, contenidors 
en superfície, papereres, deixalleria, recollida 
a domicili de voluminosos i neteja viària. Cal 
optimitzar i reforçar aquest servei així com ac-
tuar contres les actituds incíviques. 
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Servei d’aigua potable

Continuar en les millores de la xarxa d’acord amb les previsions del Pla director 
d’abastament d’aigua de Camprodon. Com a primer objectiu la millora de la pressió a 
la zona de la Costinyola – Geriàtric.

Arriben les eleccions i novament uns quants, 
pocs, pretenen desinformar volent fer creu-
re el que no és. L’Ajuntament de Campro-
don fa la gestió pública de l’aigua. El nostre 
municipi forma part de Congiac, un consorci 
públic d’ajuntaments que treballen per a la 
millora del servei d’abastament d’aigua. El 
Consorci,  per tant, amb tots els ajuntaments 
consorciats, té una empresa pública, Giacsa, 
destinada a la prestació de serveis als seu 
associats. Per tant, és fals qui afi rma que el 
servei d’aigua de Camprodon està en mans 
privades. La realitat és ben diferent, gràcies 
a la gestió pública de l’aigua que fem, a les 
sinergies produïdes en sumar esforços uns 
quants ajuntaments i dins una política de 
contenció de la tarifa, podem tenir l’aigua 
al preu que tenim, assegurar-ne quantitat i 
qualitat i afrontar les importants millores fe-
tes i les futures d’acord amb el Pla director 
d’abastament d’aigua del municipi de Cam-
prodon. Qui estigui interessat a tenir més in-
formació d’aquest servei i la seva gestió pot 
trobar-la a la pàgina web de l’Ajuntament 
(camprodon.cat) a l’apartat serveis.

El servei municipal d'abastament d'aigua  po-
table del  municipi de  Camprodon ha execu-
tat, durant els darrers quatre anys, tres impor-
tants obres de millora en les infraestructures  :

Finalització de les obres millora de les condi-
cions sanitàries i telecontrol del servei.

La  nova  captació  d'aigües  del  Torrent  de  
la  Bos  per  a  l'abastament  de Rocabruna.

Estació de pretractament de les captacions de 
la Bona Font i Font de les Dous.

Finalització de les obres millora 

de les condicions sanitàries i te-

lecontrol del servei

Aquestes actuacions estaven previstes en 
el Contracte programa que l'Ajuntament 
de Camprodon té amb !'empresa pública 
GIACSA, van ser executades entre els anys 
2010 i 2012,  i han suposat actuar en els 
tres sistemes d'abastament que l'Ajuntament 
gestiona: Rocabruna, Beget i Camprodon. A 
Rocabruna: les obres han consistit en la mi-
llora del procés de potabilització de l'aigua 
amb la instal·lació d'un sistema de fi ltració de 
l'aigua, i els sistemes de control automàtic del 
procés mitjançant analitzador de clor, terbolí-
metre,  rentat del fi ltre, i cabalímetres. Tota la 
instal·lació disposa de control remot (telecon-
trol) en temps real. A Beget : Instal·lació  d'un  
sistema  de  cloració  automàtic  amb  analit-
zador  de  clor cabalímetre de control. Tam-
bé s'ha incorporat el control remot en temps 
real. A Camprodon: Instal·lació i millora de les 
condicions sanitàries en les captacions de la 
Font de Les Dous i de la Bona Font.

Millora a les captacions de la 
Bona Font i Font de les Dous:

L'aigua provinent de la Font de les Dous, si-
tuada al terme municipal de Vilallonga de Ter, 
era conduïda fi ns a la captació de la Bona  
Font on les aigües es barrejaven i eren con-
duïdes fi ns al dipòsit de Can Moner, dipòsit 
de capçalera del nucli de Camprodon.

 La naturalesa de l'aigua de la Font de les Dous 
dóna lloc a episodis de terbolesa en èpoques 
plujoses que feien necessari desviar l'aigua de 
la captació aigües amunt abans d'arribar a la 
Bona Font durant setmanes com a mesura de 
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prevenció, implicant la pèrdua de la possibi-
litat d'aprofitar aquestes aigües i obligant a 
tenir controlades, de forma excepcional, la 
reserva d'aigua del dipòsit de Moner.

Aquesta disfunció ha quedat resolta separant 
les dues captacions a Espinalba, sotmetent a 
l'aigua provinent de la Font de les Dous a una 
determinació contínua del nivell de terbolesa 
i, si aquest és superior al establert, desviant 
automàticament l'aigua cap a torrent fins que 
es restableixi el nivell de terbolesa.

Conjuntament amb aquesta intervenció, s'ha 
millorat la potabilització de les aigües, desin-
fectant-les prèviament al seu transport fins 
al dipòsit de Can Moner des del nou dipòsit 
de Can Mianjo i s'han instal·lat cabalímetres 
de control de les dues captacions. Tota la 
instal·lació ha quedat equipada amb els dis-
positius de telecontrol en temps real.

S’ha ampliat la xarxa per a la instal·lació 
d'hidrants d'incendis a la zona del geriàtric.

El total d’ inversions en pressupost ordinari 
del servei (pla anual de reposicions i millo-
res) portades a terme en el període com-
pres del 2011 al 2014 (ambdós inclosos) ha 
estat de 173.680 € (sense IVA). Pel que fa 
al pla d’inversions de Contracte Programa 
des de l'any 2009 ha estat per un import de 
322.682,42 € (sense IVA).
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Serveis Funeraris

Mantenir la gestió pública dels serveis funeraris

Darrerament mitjans de comunicació d’àmbit 
nacional s’han fet ressò del fet que Campro-
don és una excepció dins el conjunt de ser-
veis que ofereixen els municipis catalans: el 
nostre Ajuntament és un dels pocs que dóna 
el servei funerari públic. Alguns alcaldes tam-
bé s’han interessat per la nostra gestió mu-
nicipal. Creiem que es dóna un bon servei a 
uns preus assequibles, molt més baixos que 
el conjunt de preus que donen les empreses 
especialitzades del sector. Entenem que és un 
servei que funciona i que hem de continuar 
com hem fet fi ns ara apostant per ell amb mi-
llores tant de recursos humans com materials.
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Patrimoni natural i artístic

Creació del nou Parc del Castell de Sant Nicolau, un nou espai públic, amb il·luminació 
de les antigues muralles i jardí botànic. Un espai d’enorme interès tant per les visuals 
sobre Camprodon com pelseu  propi interès natural i històric.

Finalitzar les actuacions al Castell de Rocabruna per  fer-lo visitable. Exposició de tots 
els objectes que s’han trobat.

Prosseguir amb les actuacions a Sant Valentí de Salarsa.

Finalitzar les millores al Monestir de Sant Pere.

Arranjament dels voltants de l’església del Carme i Can Marquès.

Continuar actuant sobre els edifi cis emblemàtics del nostre patrimoni, sobre les fonts i 
sobre els espais i camins d’alt interès paisatgístic.

El nostre patrimoni, natural, històric i artístic és el principal 
actiu del municipi, per això la nostra línia d’actuació ha 
estat la de preservar-lo i emprendre mesures per posar-lo 
en valor.

S’ha actuat en nombrosos àmbits tant de patrimoni arqui-
tectònic com natural. La implicació de persones, a nivell in-
dividual i col·lectiu (Amics de Sant Antoni, Amics de l’Alta 
Garrotxa, associacions,...) o d’institucions i entitats (Dipu-
tació, Bisbat, Consorci de l’Alta Garrotxa, Caixabanc,..) 
han ajudat d’una manera decisiva en aquesta tasca.

Fa quatre anys dèiem que tenim dos dèfi cits importants: 
Can Roig i la Font del Ferro. Avui, amb satisfacció, podem 
dir que els dos temes estan ben encarats i ja no ho són: 
Can Roig està en obres de rehabilitació per iniciativa de 
la propietat. És lloable la iniciativa d’afrontar l’obra si ens 
atenem a la complexa situació econòmica que viu el país. 
La bona entesa, el diàleg entre Ajuntament i propietat ha 
fet possible trobar els punts de confl uència que han per-
mès desbloquejar la situació. La font del Ferro torna a tenir 
aigua.

S’ha actuat a l’Església de Sant Valentí de Salarsa que pre-
sentava un veritable perill d’esfondrament. S’ha continuat 
actuant sobre el Castell de Rocabruna. S’ha consolidat, 
netejat i il·luminat part de les muralles del Castell de Sant 
Nicolau. És imminent el començament de les obres del 
Monestir de Sant Pere, les obres s’han retardat a causa de 
la renúncia de l’empresa adjudicatària davant del Bisbat de 
Vic, promotor de l’obra.

S’ha executat la senyalització monumental i artística del 
conjunt de tot el municipi: Camprodon. Beget, Rocabruna, 
Salarsa, Freixenet, Cavallera i Xenturri.
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El nostre principal actiu: el 
comerç i el turisme

Continuar concertant accions amb l’Associació de Comerç i Turisme, així com col·laborar, 
coorgantitzar i donar suport a les seves activitats. Continuar participant amb els Plans 
estratègics del Sector.

Amplifi car el treball de la Mancomunitat com a embrió d’una nova comarca, com 
a”lobby” dels interessos del nostre territori i com institució de posada en comú de 
recursos i serveis a fi  d’aconseguir efi ciència i estalvi dels recursos públics.

Potenciar l’Agrupació Europea de Cooperació Territorial com a eina de desenvolupament 
cultural i econòmic i instrument d’obtenció de subvencions, en especial les europees.

Potenciar el treball transversal de les diferents àrees de l’Ajuntament pel seu impacte 
positiu en el sector comerç i turisme: vials i voreres, trànsit, places, neteja, aparcaments, 
mobiliari urbà, jardineria, millora del patrimoni,...

Nous serveis turístics: aplicació de les noves tecnologies a la informació i promoció, 
edició de nou material imprès, activitats en temporades de freqüentació baixa per 
combatre l’estacionalitat, promoció del territori fora del seu  àmbit,...

Creació del nou Parc del Castell de Sant Nicolau, un nou espai públic, amb il·luminació 
de les antigues muralles i jardí botànic. Un espai d’enorme interès tant per les visuals 
sobre Camprodon com pel seu  interès natural i històric.

Completada la senyalització monumental, implementar al municipi la senyalització 
viària, d’aparcaments i comercial.

Implicació de suport i treball a la gestió que fa Ferrocarrils de Catalunya a Vallter 2000.

Intervenir davant del Govern de la Generalitat sol·licitant, un cop disposi aquesta del 
projecte constructiu de la Via Verda Sant Joan-Camprodon-Setcases, perquè habiliti 
fons en els propers pressupostos per executar l’obra.

Incentivar la instal·lació de noves activitats comercials i de nous equipaments privats: 
hotelers, assistencials, restauració, lúdics,...

Sens dubte els sector del comerç i el turisme és 
el principal actiu que té l’economia campro-
donina. És un sector clau i com a tal requereix 
una actuació prioritària i transversal. Per tant, 
moltes de les actuacions fetes descrites en 
aquest programa i moltes de les que propo-
sem milloren la qualitat de vida dels campro-
donins però també incideixen directament al 
comerç i turisme de la nostra població: quan 
parlem de parcs, de millores del casc urbà o 
qualssevol del pobles del municipi, de valo-
ritzar el nostre patrimoni, dels aparcaments 
o del trànsit, de les fonts o la neteja, de les 

noves tecnologies, de promocionar la cultura 
o l’esport, de senyalització,... estem parlant 
i proposant mesures per a aquest sector des 
de l’òptica d’entendre  Camprodon com un 
gran centre comercial, cultural i patrimonial 
de primer ordre.

En temps difícils com els actuals s’han de su-
mar esforços i recursos, les actuacions con-
certades, les sinergies de la suma, sempre 
donaran millors resultats que les actuacions 
individuals. Per això des de l’Ajuntament 
s’ha procurat treballar concertadament amb 
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l’Associació de Comerç i Turisme, amb el con-
junt de pobles de la Vall i de la Comarca i 
municipis del Vallespir. L’ampliació de l’àmbit 
d’actuació a tota la Vall de l’Associació ha es-
tat positiva tant per millor coordinació com 
per optimitzar resultats. En aquest sentit hi ha 
hagut reunions periòdiques bilaterals entre 
l’Associació i la regidoria de Comerç i Turis-
me, i reunions de la comissió de Turisme de la 
Mancomunitat que agrupa municipis i sector. 
S’ha donat suport a moltes de les activitats 
de l’Associació així com també s’han coor-
ganitzat altres iniciatives. En aquest sentit cal 
destacar la continuació dels plans estratègics 
anuals subscrits i finançats a tres bandes: Ge-
neralitat-Associació-Ajuntament.

Mitjançant la Mancomunitat de la Vall, els po-
bles hem treballat coordinant l’activitat pròpia 
de cadascun del municipis i organitzant acti-
vitats tots plegats, amb l’objectiu d’ampliar 
i millorar l’àmbit d’actuació: oficina, pàgina 
web, agenda, fulletons, promoció, ajudes als 
sectors de la Vall, programes d’inserció labo-
ral, rutes, activitats esportives,... La coordina-
ció entre oficines de turisme, entre altres re-
sultats, fa possible tenir obert a Camprodon, 
com a mínim, un punt d’informació turística 
els 365 dies de l’any (menys Any Nou, Sant 
Patllari i Nadal). Redactat per la Generalitat, 
en aquests moments ja es té el projecte exe-
cutiu de la Via Verda: Sant Joan-Camprodon-
Setcases.

Fa quatre anys parlàvem amb preocupació 
de les incerteses de Vallter, una de les peces 
claus del sector turístic . L’estació passava 
moments molts delicats que podien posar en 

qüestió la seva viabilitat. Avui sortosament la 
situació és molt diferent. Ens hem de felicitar 
de l’actuació de la Generalitat per mitjà de 
Ferrocarrils de Catalunya que s’ha convertit 
en l’accionista majoritari de Vallter. Dèiem 
que calia implicar-se des dels ajuntaments a 
trobar una solució, així ho vàrem fer, d’una 
forma discreta i sense fer soroll, vàrem estar 
puntualment informats de com avançaven 
les negociacions, fins arribar a la solució fi-
nal, entenem, satisfactòria per a tothom. En 
el nou sistema de funcionament estem en 
les comissions de participació: tenim veu i 
som escoltats. Valorem positivament aquesta 
possibilitat de poder treballar conjuntament. 
Resta molta feina a fer i és responsabilitat de 
tothom fer-la, la qüestió realment s’ho val.

Desprès de 5 anys de tràmits, el passat quatre 
de maig es presentava a Perpinyà, l’aprovació 
de l’Agrupació Europea de Cooperació Terri-
torial conformada pels 6 municipis de la Vall 
de Camprodon i Sant Joan de les Abadesses i 
els 24 del Vallespir. L’AECT és una estructura 
jurídica que permet la cooperació transfron-
terera, serà el que gestionarà el “País d’Art i 
d’Història de les Valls Catalanes del Ter i del 
Tec” per a la promoció econòmica, cultural i 
patrimonial d’aquest territori. És molt impor-
tant haver aconseguit l’AECT, ja que, a part 
de constituir una eina útil de gestió, pel fet de 
ser una figura reconeguda per Europa, dóna 
prioritat a l’hora d’obtenir subvencions euro-
pees. L’abast del que s’ha aconseguit és d’una 
importància cabdal si tenim en compte que 
només existeixen 7 agrupacions europees 
entre Espanya i França i la nostra és l’única 
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constituïda al voltant de la cultura i el desen-
volupament del territori.

S’ha traslladat l’oficina de turisme a l’edifici 
de la Cooperativa. La cèntrica ubicació, la 
generosa superfície, i la qualitat de l’espai i 
de l’equipament han produït un doble efec-
te positiu: creixement molt notori de la fre-
qüentació i millors servei al visitant. Amb la 
represa del funcionament del Museu Albéniz 
amplificarem encara més el pol d’atracció que 
avui és l’oficina de turisme, alhora que op-
timitzarem els recursos humans i econòmics. 

S’han continuat dotant nous i millors serveis 
als turistes: la mateixa oficina de turisme, visi-
tes guiades, nova pàgina web, millora servei 
wifi,  senyalització monumental, fulletons,... 
S’ha continuat portant una política de con-
tenció en la fiscalitat municipal per no posar 
més pressió al sector. En aquest període, des 
de la iniciativa privada, hi ha hagut l’obertura 
de nous establiments, especialment interes-
sants són els d’hostaleria i restauració que di-
versifiquen i enforteixen l’atractiu del nostre 
territori.
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Diversifi car és enfortir. 
Indústria

Incentivar el sector industrial, tant l’existent com la ubicació de nova activitat al nostre 
municipi.

Malgrat que el turisme és el principal motor 
econòmic del nostre municipi, sempre hem 
defensat i hem actuat en el sentit que diversi-
fi cant la nostra economia la faríem més solida. 
L’activitat industrial, en especial l’alimentària, 
té un important paper en el nostre municipi. 
Són temps de crisi i per tant són temps difí-
cils per a nova inversió, però Camprodon està 
preparat per possibilitar la instal·lació avui 
mateix de qualsevol nova activitat industrial 
o de serveis: tenim terreny en prou quantitat i 
apte per ubicar-hi noves empreses.
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Amb la pagesia i el medi 
rural

Continuar actuant amb mesures que assegurin la mobilitat: millora de camins, neteja 
de neu.

Prosseguir amb ajudes a l’activitat: ajudes de tipus fi scals, promoció productes, tancats, 
punts d’aigua, passos canadencs, recuperació de pastures,...

Assegurar l’accés a les noves tecnologies que avui es troben amb cobertura desigual 
i amb veritables zones totalment fosques pel que fa al accés d’aquests serveis: TDT, 
telefonia mòbil i banda ampla.

Encara que, malauradament, quantitativa-
ment no siguin molt nombroses les persones 
que puguin viure del sector primari, aquest 
juga un paper estratègic important al nostre 
municipi. És una població que viu dispersa en 
el conjunt del municipi als termes de Freixe-
net, Cavallera, Xenturri, Beget, Rocabruna i 
Salarsa. L’acció municipal ha consistit a ajudar 

l’activitat: s’han incentivat, mitjançant sub-
vencions aspectes de la fi scalitat municipal: 
llicències d’obres, “rústica”, legalització acti-
vitats, impost de vehicles (tractors i remolcs). 
S’ha treballat per millorar la mobilitat: actua-
ció sobre camins, neteja neu,... i procurar do-
nar estàndards de vida similars als de la vila.
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Ocupació

Conjuntament amb la Mancomunitat i la Comarca, la inserció laboral per aturats. 
Organització de cursos de formació. Borsa de treball municipal. Mesures descrites en 
apartats anteriors per reactivar l’activitat econòmica. En la mesura que la legalitat 
ho permeti,  procurar que les obres o treballs encarregats per l’Ajuntament les facin 
empreses del nostre municipi. Acollir-nos als Plans d’Ocupació de la Generalitat.  Ajudes 
a les persones.

S’ha continuat treballant en mesures que aju-
dessin a fomentar l’ocupació al nostre muni-

cipi i que minimitzessin els efectes que la crisi 
produeix sobre persones, famílies i empreses.
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Hisenda: els diners de tots

Continuar com hem fet fi ns ara actuant amb responsabilitat i prudència en la gestió 
dels recursos públics. Continuar amb la reducció de la despesa ordinària. Recerca de 
subvencions d’altres administracions i instar-les que les paguin puntualment.  

Malauradament aquest darrers anys la crisi ha 
continuat i ha estat molt dura. Ho ha notat 
tothom: les persones, les famílies, les empre-
ses i les administracions. Totes les administra-
cions (Estat, Generalitat, Ajuntaments) han 
tingut menys diners per treballar. Nosaltres, 
com a gestors dels diners de tothom, hem 
estat molt estrictes a l’hora de recaptar-los i 
a l’hora de gastar-los. Malgrat les difi cultats 
i els menys recursos que ens arribaven, hem 
procurar no apujar la pressió fi scal municipal. 
Hem disminuït la despesa però procurant no 
disminuir la qualitat dels serveis que reben els 
veïns i vetllant perquè no hi hagi cap retrocés 
en l’atractiu i consideració que té Camprodon 
com a vila de serveis i turisme.

Hem reduït de forma important la despesa co-
rrent, hem fent front als compromisos adqui-
rits, pagant a tothom i al seu temps: al nostre 
Ajuntament el pagament mig a proveïdors 
està situat a 19’22 dies. Malauradament no 
és el cas de totes les administracions, molts 
ajuntaments tenen difi cultats per pagar sous 
o factures. És preocupant la situació fi nance-
ra de la Generalitat, en especial el pagament 

del deute que té amb els ajuntaments (sub-
vencions per obres fetes, fons de cooperació 
municipal, funcionament de llars d’infants o 
geriàtrics,...). La Generalitat paga molt tard 
i malament, fet que té repercussions molt 
negatives en les fi nances municipals (al nos-
tre Ajuntament, la Generalitat ha arribat a 
deure’ns més d’un milió d’euros, amb algun 
deute de 3-4 anys d’antiguitat). En el nostre 
cas l’Ajuntament ha pagat a tothom però, en 
canvi, la Generalitat no ha ingressat la seva 
participació a les arques municipals.

Per al 2015 tenim un pressupost consolidat 
(inclou també el geriàtric) de 5.320.366,3 €. 
Aquest no contempla cap crèdit, per tant es 
disminueix ostensiblement la càrrega fi nance-
ra, en ser un pressupost que té estalvi net, 
ens permet afrontar inversions de l’ordre de 
185.200 € amb fons propis (estalvis entre 
ingressat i gastat). La càrrega fi nancera s’ha 
reduït quasi a la meitat en aquests quatre 
anys i a fi nals d’any estarà al 61,25 %. Hem 
tancat el pressupost de 2014 amb un roma-
nent positiu (a favor de l’Ajuntament) de 
1.0066.555´10 €.
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Estalvi Energètic

Continuar aplicant el Pla Municipal d’adequació de la il·luminació exterior existent per 
aprofundir en les mesures d’estalvi energètic 

El juny de 2.008, l'Ajuntament de Camprodon 
va confeccionar el Pla Municipal d'adequació 
de la il·luminació exterior existent, es va pre-
sentar a l’Ofi cina per a la Prevenció de la 
Contaminació Lluminosa  del Departament 
de Territori i Sostenibilitat de  la  Generalitat 
de Catalunya i va ser informat favorablement 
el 13 de novembre de 2.008.

L’objectiu d’aquest Pla, com a eina directriu 
d’aquests procés, és adaptar les característi-
ques de les instal·lacions als criteris que esta-
bleix la normativa, i es fonamenta en quatre 
grans eixos:

L’anàlisi de la situació actual pel que fa a la 
il·luminació exterior, tant pública com priva-
da, atenent a la zonifi cació del municipi en 
les diverses àrees de protecció de la contami-
nació lluminosa.

La proposta detallada de les actuacions que 
cal fer en les instal·lacions públiques per tal 
d’adequar-les correctament, i el calendari 
d’execució previst.

Les accions d’informació, control i pro-
moció de l’adequació de les instal·lacions 
d’il·luminació exterior de titularitat privada.
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POTÈNCIES ABANS I DESPRÉS DE LES 
ACTUACIONS

Els mecanismes i instruments que 
s’institueixen per tal d’incorporar de for-
ma sistemàtica el control de l’aplicació de 
la normativa en matèria de prevenció de la 
contaminació lluminosa en els nous projectes 
d’activitat i d’urbanització i l’establiment del 

-
mental i/o festiva.

Des de l'aprovació del Pla fins a la data actual, 
s'han fet una sèrie d'actuacions a l'enllumenat 
exterior existent en el nucli de Camprodon 
mitjançant subvencions de la Generalitat de 
Catalunya, Diputació de Girona i aportacions 
del mateix Ajuntament.

S'ha actuat sobre 1.121 punts de llum.

S'ha reduït el consum energètic un 41,64%.

S'ha reduït la contaminació lluminosa a 
l'hemisferi superior (FHS) un 70,40%.
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PUNTS DE LLUM DE L’ACTUACIÓ
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El Camprodon de les 
persones

No retallar cap del serveis bàsics que reben les camprodonines i els camprodonins.

Malgrat la crisi, l’Ajuntament ha tingut com 
a objectiu satisfer les necessitats de les per-
sones, individualment i col·lectivament. Hem 

contingut la despesa, així pensem continuar 
fent-ho, però amb la voluntat de no retallar 
cap del serveis bàsics que reben els veïns.

Residència Geriàtrica 
“l’Hospital”

Aconseguir que les 12 places de centre de dia siguin col·laborades amb la Generalitat 
a fi  de tenir uns preus assequibles per a les famílies. Millorar la zona enjardinada per 
fer-la més funcional i condicionar la zona d’aparcament. Fer un estudi estratègic per 
millorar els accessos a la residència. 

Avui la residència geriàtrica “l’Hospital” és un 
centre integral de recursos per a la gent gran. 
Ben dotada d’instal·lacions però també amb 
bon personal professional i qualifi cat per a la 
seva feina. Té una gestió econòmica saneja-
da, no sense haver hagut  de fer molt esfor-
ços i actuacions acurades per part de la direc-
ció tècnica del centre, i malgrat les retallades 
que hi ha hagut en la llei de la dependència i 
endarreriments de pagaments per part de la 
Generalitat. 

Està funcionant a ple rendiment l’ampliació 
de la residència, omplint de manera regular 
les 57 places del centre i també algunes de 
centre de dia. S’han realitzat diverses millo-
res modernitzant-lo com ara renovació de 
l’ascensor principal, sortida d’emergència a 
la 3ª planta, grues noves,... S’ha millorat la 
qualitat de vida dels residents augmentant les 

habitacions individuals i espais comuns. Dins 
el programa d’atenció a les demències s’ha 
codifi cat l’accés a la sala d’atenció específi ca.
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L’educació: cap pas enrere

Endegar les accions necessàries coordinades amb docents i AMPA per evitar cap pas 
enrere en el terreny de l’educació. Volem ser un territori lliure de LOMCE.

Complementar i ampliar serveis a la llar d’infants. Millores del pati.

A l’Escola Dr. Robert continuar amb el pla de millores i noves inversions establerts 
entre Ajuntament, direcció i AMPA. Actuació d’una forma integral amb el tema de la 
calefacció. Substitució i millores en els jocs infantils del pati.

Continuar col·laborant amb el SI Germans Vila Riera.

Implicació  amb tots aquells projectes educatius sorgits del centres camprodonins tant 
de les direccions i claustres d’ensenyants com de les AMPES.

Endegar, impulsar i recolzar iniciatives formatives per a adults i d’integració per a 
persones immigrants.

Hi ha un perill real de retrocés en el camp de 
l’educació en el nostre país a causa de les ac-
tuacions del govern central, en especial per 
dues lleis, la LOMCE (més coneguda com llei 
Wert) i la LARSAL. L’aplicació d’aquestes lleis 
poden suposar un salt de molts i molts anys 
enrere en el terreny educatiu i la pèrdua de 
competències en aquest camp per part dels 
ajuntaments. En el terreny de l’educació es 
juga el futur de la nostra societat, del nostre 
país, de la nostra Vall, del nostre Municipi, en 
defi nitiva, el nostre futur. Coordinant les ac-
cions amb docents, mares i pares hem actuat i 
actuarem sense permetre cap pas enrere.

Llar d’infants: Amb un equipament que 
funciona, és important la concertació 
d’actuacions i hem de dir que l’hem troba-
da des de l’equip directiu i educadores i de 
l’AMPA. Han estat anys difícils en què la Ge-
neralitat  ha fet desaparèixer les ajudes i ha 

trigat molt a pagar les endarrerides. S’ha ha-
gut de fi lar molt prim, amb sacrifi cis de tots 
els col·lectius implicats, però s’ha avançat 
sense rebaixar la qualitat del servei.

Escola Dr. Robert: S’han optimitzat les tas-
ques del personal municipal adscrit a l’escola. 
S’ha continuat actuant en treballs de mante-
niment i millora del centre. Millora de teulats 
i baixants d’aigües pluvials. Millores al pati: 
drenatge, actuació sobre arbres, jardineres,... 
A fi  d’actuar sobre l’estalvi energètic: canvi 
de vidres i fusteria de fi nestres dels menja-
dors. Participació en Plans Europeus d’estalvi 
energètic i disminució de producció de CO2. 
Continuació del Pla plurianual de pintura. 
S’ha col·laborat amb tots aquells projectes 
educatius sorgits del centre des de la direcció 
i claustre d’ensenyants i de l’AMPA.

SI Germans Vila Riera: Malgrat que el man-
teniment del centre correspon a la Genera-
litat, l’Ajuntament ha col·laborat en diversos 
aspectes per ajudar a tenir el centre en les 
millors condicions i hem renovat el conveni 
que té l’ institut amb l’Ajuntament, fet que 
estalvia recursos econòmics al centre. S’ha 
continuat col·laborant en diversos projectes 
educatius del SI.

S’ha continuat treballant amb iniciatives for-
matives per a adults i d’integració per a per-
sones immigrants.
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Un país equilibrat, un país 
ben connectat

Exigir la cobertura de mòbil, televisió i banda ampla a tot el municipi: treballar en totes 
direccions: Govern de la Generalitat i operadores. Mentre aquest fet no es produeixi 
implementar, en col·laboració amb els veïns, mesures provisionals: xarxa wifi  a nuclis, 
petits repetidors,...

Actuacions tendents  que arribin xarxes troncals potents de fi bra òptica i de tecnologia 
4G de telefonia mòbil.

Noves potencialitats i redefi nició de la nostra xarxa de cable.

Abans, els territoris reclamàvem comunicacions viàries 
i ferroviàries a fi  d’aconseguir el mai trobat reequilibri 
territorial. Avui malauradament encara toca continuar 
amb aquestes reclamacions, però n’hi hem d’afegir unes 
altres, tant o potser més importants que les primeres: 
l’accés a les noves tecnologies. Si no volem la fractu-
ra digital, una Catalunya a dues velocitats, cal que tots 
aquest serveis arribin a tot el territori català. És del tot 
inadmissible que a dia d’avui gran part del municipi de 
Camprodon i de la Vall tinguin serveis defi citaris o fi ns 
i tot inexistents en relació a la TDT, la banda ampla i la 
telefonia mòbil. Calen mesures urgents del Govern de 
Catalunya i operadors per acabar amb aquesta situació.

Bones connexions són serveis al ciutadans però també 
desenvolupament econòmic: tenim un territori privile-
giat amb bona qualitat de vida, el fet d’estar ben con-
nectats possibilitaria  poder treballar des del territori, fet 
que comportaria que molt joves no haguessin de mar-
xar  o l’arribada de persones o empreses que es podrien 
instal·lar a la nostra Vila. Cal que la fi bra òptica arribi al 
conjunt del municipi i de la Vall.

S’acaba de fer una auditoria tècnica de la xarxa de cable 
(fi bra óptica i coaxial). Els resultats que en surtin ens per-
metran preveure com orientar el futur de la nostra xarxa: 
com s’ha de gestionar,  quins servei s’hi poden penjar, 
com podem interconnectar  aquesta amb els troncals de 
fi bra òptica que arribin al municipi.

S’ha millorat la xarxa wifi  i punts de servei d’Internet. 
S’han millorat les webs de l’Ajuntament: administrati-
va, turística i de notícies. Canals 2.0: twitter, facebook, 
picasa,... Som una administració oberta i transparent: la 
majoria d’informació municipals és accessible per la via 
de la pàgina web, moltes gestions administratives ja es 
fan telemàticament. S’ha col·laborat amb iniciatives ciu-
tadanes per possibilitar l’arribada de wifi  a Font Rubí. 
S’ha digitalitzat tot el servei de TV per cable, oferint 
nous canals.
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Esports

Continuar amb els treball de millores i manteniment de les instal·lacions . Arranjament 
de la zona d’aparcaments del parc esportiu Llandrius.

Recolzament a les entitats esportives de la Vila. Incentivar nova activitat esportiva.

Tenim unes instal·lacions esportives de primer 
ordre i que tenen un grau d’utilització molt 
important i, per tant, un òptim rendiment. 
Els equipaments esportius (públics i privats) 
són elements importants per a la pràctica de 
l’esport, però també ho són per ajudar a con-
fi gurar la nostra Vila com a vila de turisme, 
comerç i serveis de primer nivell. En aquests 

quatre anys s’ha actuat en obres de millores 
i manteniment d’aquestes instal·lacions.  Ac-
tualment s’està treballant a la piscina munici-
pal a fi  de tenir-la a ple funcionament a l’inici 
de temporada.

S’ha donat suport a les activitats de les asso-
ciacions esportives del nostre municipi.
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Els joves

Trobareu en un programa a part les nostres propostes per a aquest col·lectiu.

Cultura. Lleure. 
Comunicació

Prosseguir el pla d’actuació d’acondicionament i millora del pavelló de Casal.

Reobertura del Museu Albéniz. Defi nir noves potencialitats de la Fundació.

El Grup de Joves ha de ser l’embrió d’una futura comissió descentralitzada que abordi 
d’una manera global les qüestions de cultura i lleure.

Suport a l’activitat de les entitats i col·lectius

Reaparició d’una publicació d’informació local.

Fa quatre anys dèiem que, a causa de la crisi, 
teníem un tema difícil al davant: una solució 
que donés viabilitat al Pavelló del Casal Cam-
prodoní (pavelló vell).  Era un tema complex  
que hem afrontat i, amb el vist-i-plau del Ca-
sal, s’han endegat un conjunt d’importants 
millores a l’equipament: refer tot el teulat i 
aïllaments. Per a aquesta actuació vàrem 
comptar amb una important subvenció de 
la Diputació. Canvi de tot l’enllumenat, amb 
subvenció per a l’estalvi energètic. Pintura 
d’interiors. I actualment s’estan executant  
actuacions relacionades amb seguretat (noves 
sortides) i eliminació de barreres arquitectòni-
ques, per a continuació afrontar el tema de 
lavabos i calefacció.  Tenim un full de ruta ben 
traçat i una execució per etapes que ens con-
duirà a tenir aquest equipament en òptimes 
condicions d’ús.

Fundació Albéniz : a causa de les retallades 
de les administracions en subvencions per a la 
cultura, han estat anys difícils per a la Funda-

ció. Malgrat això i la necessitat d’ajustar pres-
supostos, amb pocs diners i molta imaginació 
i esforços s`ha continuat amb l’activitat: festi-
vals, medalla Albéniz, cursos internacionals...

El Patronat de la Fundació va valorar positiva-
ment la possibilitat d’unifi car en un sol espai 
Museu i Ofi cina de turisme, per les sinèrgies 
que aquest fet comportava per l’atractiu de 
l’equipament i per l’optimització de recursos 
humans i materials. Es va posar en funciona-
ment la primera fase de l’obra (planta baixa) 
i és recent el començament de la segona 
(planta pis). Urgeix la posada en funciona-
ment del Museu des del nou plantejament. 
Pel que fa a Can Marquès, gràcies a una 
subvenció de la Generalitat, s’han iniciat les 
obres d’urbanització dels exteriors (plaça Can 
Marqués i carrer de la Trigona) i tancaments 
de l’edifi ci.
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S’ha continuat amb la política establerta 
aquests darrers anys: s’ha recolzat l’activitat 
cultural de les entitats, col·lectius o propostes 
individuals. S’ha treballat en contacte perma-
nent amb les entitats. S’ha procurat potenciar 
i diversificar el conjunt de festes i activitats 
culturals de la nostra Vila i dels pobles que 
configuren el nostre municipi. L’existència 
del Grup de Joves ha potenciat i dinamitzat 
la Festa Major així com nombrosos esdeveni-
ments organitzats al llarg de l’any.

La biblioteca continua jugant un paper impor-
tant com a element cultural de primer ordre 
amb organització d’activitat diversa, a part de 
la pròpia de sala de lectura: presentació de 
llibres, club de lectura, conferències, cursos, 
hora del conte...

Pel que fa als mitjans de comunicació locals, 
s’han potenciat els 2.0: web, canal notícies, 
facebook, twitter, picasa,... S’ha continuat 
amb els dos canals de TV locals (notícies i 
temps). S’ha col·laborat amb els mitjans de 
comunicació privats d’àmbit local o comarcal.
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Amb la Salut no si juga

Actuacions concertades amb ciutadans i professionals a fi  de recuperar els serveis 
perduts i no permetre cap retallada més.

La Salut és un dels sectors que més ha re-
but l’impacte negatiu de les retallades: tan-
caments del serveis nocturns als CAPs, me-
nor dotacions de professionals, més llistes 
d’espera per a les especialitats i intervencions, 
incerteses arran del nou concurs del servei de 
transport sanitari... A Camprodon, malaura-
dament, no som cap excepció i hem patit di-

rectament els efectes de les retallades, però 
no estem d’acord amb la priorització que es 
fa dels recursos públics, es pot fer estalvi en 
molts altres aspectes  abans dels serveis sani-
taris: amb la Salut no s’hi juga.

S’han col·locat desfi bril·ladors en llocs estra-
tègics del municipi.
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La seguretat i la 
convivència.

Actuacions decidides  contra qui pertorbi la convivència ciutadana: en especial sorolls, 
malmetre mobiliari urbá i embrutir espais públics (excrement de gossos i mal ús dels 
contenidors).

Recuperació de Grup de Protecció Civil a nivell de Vall.

Revisió dels Plans d’emergències.  

La posada en funcionament del nou parc de 
bombers ha suposat un important millora per 
a la nostra Vall: tant per l’aspecte de segu-
retat com de qualitat d’ús per als bombers 
que l’utilitzen. Tenim un equipament digne. 
Un únic punt negre: el fi nançament perto-
cava 100% a la Generalitat, que traspassava 
fons a l’Ajuntament, gestor de l’obra, a me-
sura que s’anaven fent certifi cacions, avui, 
quasi quatre anys desprès de la posada en 
funcionament de l’edifi ci, la Generalitat deu 
a l’Ajuntament part de les obres que, eviden-
tment, la nostra institució va pagar en el seu 
moment als contractistes.

Es realitzen reunions periòdiques amb Mossos 
d’Esquadra per coordinar temes de seguretat 
ciutadana. Així mateix es té contacte periòdic 
amb Policia Nacional i Guardia Civil per as-
pectes dins l’àmbit de les seves competències.

Ens hem dotat dels instruments necessaris, 
ordenança de bon govern i ocupació de via 
pública, per fer possible la convivència al nos-
tre municipi. S’estan redactant els nous plans 
de prevenció d’incendis d’acord als nous 
paràmetres establerts per la Generalitat.
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La gent gran un actiu del 
nostre municipi

Continuar treballant a favor d’aquest actiu que és el col·lectiu de la gent gran del 
nostre municipi.

Les ràtios d’envelliment de la nostra Vall són 
superiors a la mitjana de Catalunya. Això vol 
dir que el col·lectiu de gent gran és quanti-
tativament molt nombrós al nostre munici-
pi. Des de l’Ajuntament hem actuat i volem 
continuar actuant amb mesures en benefi ci 
d’aquests ciutadans.

Recolzant la seva activitat: donant suport i 
col·laborant amb el funcionament i les activi-
tats del Casal de la Gent Gran.

Donant serveis: Un equipament com el gerià-
tric dóna resposta a les necessitats que sor-
geixen per raons de dependència.  Mitjançant 
l’àrea de serveis socials, s’ajuda en tots aquells 
aspectes relacionats amb la gent gran: ajudes 

a domicili, alarmes, tràmits, dependència, 
desplaçaments,.. L’aposta que fem pel trans-
port públic és també una aposta decidida per 
a la gent gran i la seva mobilitat.

Mesures econòmiques: les pensions, malau-
radament, moltes vegades són petites i cos-
ta arribar a fi  de mes. Per aquest motiu des 
de l’Ajuntament s’han establert mesures per 
ajudar el col·lectiu dels pensionistes  amb 
subvencions en la fi scalitat municipal: escom-
braries, accés a instal·lacions, activitats... En 
casos extrems estan contemplades mesures 
d’ampli abast econòmic.
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Suport a les famílies

Continuar en l’establiment de serveis i d’habilitar mesures de suport a les famílies. 
Aprofundir en mesures econòmiques per al conjunt del col·lectiu però amb atenció 
especial a les famílies més necessitades.

Els serveis de tot tipus descrits en aquest pro-
grama: educatius, assistencials, esportius, 
culturals,... tenen la vocació d’incidir directa-
ment en mesures de suport a les famílies. En 
moments de crisi tothom ho passa malament, 
però l’àmbit familiar és un punt molt sensi-
ble i des de les institucions hem de fer tot els 
possibles per minimitzar els efectes de la crisi 

sobre les famílies i en especial sobre els nens, 
que constitueixen els elements més vulnera-
bles de les unitats familiars. Per aquest motiu 
hi ha establert un ampli ventall d’ajudes i bo-
nifi cacions per al conjunt de totes les famílies 
i en especial de les que puguin tenir més di-
fi cultats.

Solidaritat

Continuar treballant amb institucions i entitats a favor de la cohesió social i amb 
mesures contra els efectes de la crisi a les persones.  

La crisi ha afectat  un nombre 
important de persones i famílies. 
S’han coordinat amb Creu Roja, 
Càritas, Escoles, Patronat Germans 
Vila Riera i Serveis Socials mesures 
a favor de la cohesió social i per 
minimitzar els efectes de la crisi. 
Amb el conjunt del teixit associatiu 
de la Vila s’han efectuat diverses 
campanyes per recollir fons per a 
fi ns socials.
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El pobles del municipi

Sempre hem entès el municipi de 
Camprodon com un tot: és la suma 
de la Vila, Freixenet, Beget, Rocabru-
na, Salarsa, la Colònia Estabanell, 
Cavallera i Xenturri. Les actuacions 
de l’Ajuntament han anat, i aniran, 
encaminades a actuar sobre la to-
talitat del municipi i dels seus habi-
tants. La nostra actuació s’ha basat 
en el diàleg, a escoltar les peticions 
o inquietuds que ens han fet arribar 
els veïns d’aquests pobles, com a pas 
previ per actuar en el sentit d’atendre 
les seves  demandes. Hem donat su-
port a totes les iniciatives sorgides des 
dels pobles en qualsevol dels àmbits 
per ells proposats: social, cultural, fes-
tes, serveis, turisme,... En els propers 
apartats trobaran mesures concretes 
per a tots aquests pobles, però en el 
conjunt del programa en trobaran 
moltes més que van adreçades a tots 
i cadascun dels habitants que confi-
guren el municipi de Camprodon.
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Bones comunicacions: un 
dret

Exigir mesures urgents al Govern de Catalunya per acabar amb aquesta situació. Obrir 
noves vies directament amb els operadors. Mentre no es solucioni el problema d’una 
manera defi nitiva, implementar amb col·laboració amb els veïns mesures provisionals: 
xarxa wifi  a nuclis, petits repetidors,...

Abans els territoris reclamàvem comunica-
cions viàries i ferroviàries a fi  d’aconseguir el 
mai trobat reequilibri territorial. Avui malau-
radament encara toca continuar amb aques-
tes reclamacions però n’hi hem d’afegir unes 
altres, tant o potser més importants que les 
primeres, l’accés a les noves tecnologies. Si 
no volem la fractura digital, una Catalunya 
a dues velocitats, cal que tots aquest serveis 
arribin a tot el territori català. És del tot inad-
missible que a dia d’avui gran part del muni-
cipi de Camprodon tingui serveis defi citaris, 
o fi ns i tot inexistents, en relació a la TDT, la 
banda ampla i la telefonia mòbil. 

S’havia d’haver construït la torre de Coll de 
Bucs: està contemplada en el pla Catalun-
ya Connecta de la Generalitat, en aquests 
4 anys el Parlament de Catalunya ha instat, 
en dues ocasions i per unanimitat, al Go-
vern de Catalunya que construeixi aquesta 

torre, mitjançant conveni l’Ajuntament va 
posar a disposició de la Generalitat els te-
rrenys necessaris per construir-la, es disposen 
de tots els permisos administratius necessa-
ris, malgrat no ser de la seva competència, 
l’Ajuntament hi aporta quasi 130.000€ per 
ajudar a fi nançar-la... doncs malgrat tot això, 
el Govern de la Generalitat, ni l’ha feta ni la 
pensa fer. Encara el passat 24 d’abril, l’alcalde 
s’entrevistava a Camprodon amb el Director 
General de Telecomunicacions per reiterar-li, 
una vegada més, la urgència  i necessitat de 
la construcció de la torre i la resposta va ser, 
invocant la cançó enfadosa de les retallades, 
que no es podia fer. És un fet greu i n’hi ha 
per estar enfadats. Tenir bones comunica-
cions avui no és un luxe, és una necessitat i 
un dret. No podem, ni ens conformem amb la 
resposta. Els veïns no poden no tenir resposta 
a les seves necessitats.
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Beget. Salarsa

Mentre no es solucioni el problema de comunicacions d’una manera defi nitiva, 
implementar amb col·laboració amb els veïns mesures provisionals: xarxa wifi  al nucli.

Continuar amb actuacions de millores i manteniment.

Acabar les obres de rehabilitació de l’església de Sant Valentí de Salarsa. Finalitzada 
l’actuació sol·licitar, amb els mateixos socis, l’arranjament del Pont del Bolacell.

Reprendre les converses amb el Bisbat pel tema de la rectoria.

Continuar donant suport a les activitats i festes promogudes pels veïns.

Finalment és una realitat l’assumpció per part 
de la Diputació de la competència de la carre-
tera de Beget-Oix: actualment s’hi realitzen 
importants obres de millores. La Diputació 
també va actuar en l’arranjament d’una for-
ma notable del tram de carretera de Molló 
– Coll de la Boixeda i està a punt d’iniciar 
actuacions de manteniment de ferm fi ns a 
Beget. S’ha continuat en el manteniment, 
millores i arranjament dels desperfectes per 
esllavissades dels camins de Beget i Salarsa.

S’han continuat les obres de millores i man-
teniment del nucli: zones d’aparcaments, ca-
rrers, places,... en especial el carrer Bell Aire 
i el pont. Arranjament de la barana del pont 
d’en Llobet. Arranjament de la Torre del Re-
llotge.  És imminent el començament dels tre-

ball de condicionament d’una zona d’esbarjo. 
Establiment de senyalització monumental. 
S`ha millorat la xarxa d’aigua: instal·lació  d'un  
sistema  de  cloració  automàtic  amb  analit-
zador  de  clor i cabalímetre de control, tam-
bé s'ha incorporat el control remot en temps 
real. S’ha col·laborat en el manteniment i 
millores del repetidor de TV. S’ha continuat 
donant suport a les activitats de l’Associació 
de Veïns i d’altres entitats. Suport en la pro-
blemàtica del transport escolar.

S`ha actuat, conjuntament amb la Diputa-
ció, Amics de l’Alta Garrotxa i Consorci de 
l’Alta Garrotxa, a l’Església de Sant Valentí 
de Salarsa que presentava greus problemes 
d’estabilitat.
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Rocabruna

Ordenació i zonifi cació del casc urbà de Rocabruna. Ordenació del trànsit i construcció 
d’aparcaments. Continuar amb actuacions de millores i manteniment.

Finalitzar les actuacions al Castell de Rocabruna per fer-lo  visitable. Exposició de tots 
els objectes que s’han trobat.

Mentre no es solucioni el problema de comunicacions d’una manera defi nitiva, 
implementar, amb col·laboració amb els veïns, mesures provisionals: xarxa wifi  al nucli.

Millores en la seguretat de la carretera.

Defi nir titularitat i usos de les Mines.

Continuar donant suport a les activitats i festes promogudes pels veïns.

La millora i eixamplament de la carretera en el 
tram de la carretera de Molló – Coll de la Boi-
xeda ha suposat un considerable avenç d’ús 
tant pel que fa a seguretat com a la comodi-
tat. És imminent el començament de treballs 
de manteniment des del Coll de la Boixeda 
fi ns a Beget. S’ha prosseguit en el manteni-
ment, millores i arranjament de desperfectes 
per esllavissades dels camins. 

S’ha continuat, i s’està arribant a les fases fi -
nals, els treball de restauració del Castell de 
Rocabruna. Establiment de senyalització mo-
numental. S’ha actuat en treballs en el nucli, 

en especial aprofundint en tasques 
de neteja i manteniment així com 
adequació de la zona de conteni-
dors. S’ha continuat donant suport 
a les activitats dels veïns. Suport a 
la publicació sobre les mines. Su-
port a la problemàtica del trans-
port escolar. 

S’ha millorat la xarxa d’aigua:  Ade-
quació de la nova captació del To-
rrent de la Bos per a l'abastament 
de Rocabruna. El nucli de Roca-
bruna s'abastava únicament per la 
captació de Can Bac. L'any 2012 
aquesta captació va disminuir el 
cabal gairebé fi ns a assecar-se, 
amb un empitjorament de la quali-
tat de l’aigua per la falta de cabal. 
Per aquest motiu, el mateix estiu 
del 2012, es va fer una instal·lació 
d’emergència per a la captació 

provisional (amb un bombament amb grup 
electrogen) a la part baixa del Torrent de la 
Bos i es va redactar el projecte de nova cap-
tació aigües amunt. L'any 2013 es van por-
tar a terme les obres de la nova captació i la 
conducció d'aigua. Amb aquesta obra s'ha 
millorat ostensiblement la garantia de sub-
ministrament per a Rocabruna, en quantitat 
i en qualitat, i es disposa de dues captacions 
independents, Can Bac (que ha quedat com 
a font alternativa) i Torrent de la Bos, que li 
permeten assegurar l'abastament del nucli. 
Autoanalitzador de clor a la xarxa de Roca-
bruna amb telecontrol.
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Freixenet

Aprofundir en les actuacions del pla de camins amb intervencions de millores i 
manteniment, neteja de vegetació i neteja de neu.

Continuar donant suport a les activitats i festes promogudes pels veïns.

Accions que ajudin a millorar les comunicacions: TDT, banda ampla i telefonia mòbil.

Accions municipals que afavoreixin l’activitat del pagès: mesures fi scals i obres 
(construcció de passos canadencs, d’abeuradors, tancats per al bestiar,...).

S’ha treballat a millorar la mobilitat: actuació 
sobre camins, neteja neu,... S’ha prosseguit 
en el manteniment, millores i arranjament de 
desperfectes per esllavissades dels camins. 
Millores als accessos de Sant Antoni i el Re-
mei.

L’acció municipal ha procurat ajudar l’activitat 
del món rural: s’han incentivat, mitjançant 
subvencions, aspectes de la fi scalitat munici-

pal: llicències d’obres, “rústica”, legalització 
d’activitats, impost de vehicles (tractors i re-
molcs). S’ha habilitat el servei d’ITV mòbil per 
a tractors.

S’ha continuat donant suport a les activitats 
i festes organitzades per les associacions i 
veïns. Suport a la problemàtica del transport 
escolar.  Establiment de senyalització monu-
mental a Freixenet, Cavallera i Xenturri.
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Colònia Estabanell

Continuar actuant en el manteniment i millora i neteja del nucli de la Colònia. Millores 
d’enllumenat públic a la zona dels garatges i canal.

Continuar donant suport a les activitats i festes promogudes pels veïns.

S’ha adequat l’antic edifi ci de l’escola com 
a local social. S’ha condicionat la zona del 
camp de futbol com a espai esportiu, de lleu-
re i jocs infantils.

S’ha millorat la xarxa d’aigua: instal·lació 
d’una vàlvula reguladora de pressió, cabalí-

metre de control i sistema de telecontrol per a 
l’artèria d'alimentació que subministra l’aigua 
a la Colònia.

S’ha continuat donant suport a les activitats 
i festes organitzades pels veïns. Suport a la 
problemàtica del transport escolar.
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Font Rubí

Manteniment i millores dels vials i de l’accés per la Vall del Ritortell.

Acabament del pla de protecció d’incendis i establiment de mesures contra el foc 
forestal.

Mentre no es solucioni el problema de comunicacions d’una manera defi nitiva, 
implementar, amb col·laboració amb els veïns, mesures provisionals:  ampliar xarxa 
wifi , requeriment a operadores,...

Vetllar pel correcte funcionament dels serveis, manteniment i neteja d’aquest nucli.

Mesures a favor de la convivència, actuant i sancionant, si és necessari, les actituds 
incíviques: conduir perillosament, incompliment de la normativa de tinença d’animals, 
no recollir els excrements dels gossos, deixar la brossa fora dels contenidors, ...

Continuar  treballant d’una manera estreta i coordinada amb l’Associació de Propietaris 
i continuar donant suport a les activitats i festes organitzades pels veïns.

S’ha posat en funcionament la depurado-
ra que dóna servei a Font Rubí. S’han fet, 
d’acord amb els veïns, millores en el servei 
d’aigua. S’ha continuat actuant en la repo-
sició i arranjament de la pavimentació dels 
carrers. S’ha aprofundit en mesures de nete-
ja i manteniment amb assignació de tasques 
periòdiques a càrrec de la brigada municipal. 
S’ha continuat actuant sobre 
la pavimentació de voreres i 
sobre l’enllumenat públic.

La millora i eixamplament de la 
carretera en el tram de carre-
tera Molló – Coll de la Boixe-
da ha suposat un considerable 
avenç d’ús pel que fa a segu-
retat i a la comoditat. S’ha pa-
vimentat l’accés al nucli per la 
Vall del Ritortell.

S’ha prosseguit amb la senya-
lització: informativa, comer-
cial i de limitació de velocitat. 
S’està redactant un nou pla de 
prevenció d’incendis d’acord 
als nous paràmetres establerts 
per la Generalitat. S’ha incre-
mentat el servei de vigilància 
municipal. S’ha col·laborat 
en la iniciativa ciutadana 
d’establiment de servei wifi . 

S’ha treballat d’una manera estreta i coor-
dinada amb l’Associació de Propietaris. S’ha 
continuat donant suport a les activitats i fes-
tes organitzades pels veïns. Suport a la pro-
blemàtica del transport escolar.
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